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پنبه كاري با روش سنتي ديگر صرفه ندارد
اميد كشاورزان به تصويب و اجراي طرح 5ساله كشت پنبه است

در مراسمي با حضور علي نوذرپور معاون ش�هرداري هاي سازمان 
همياري شهرداري ها و دهياري هاي كشور و مسئولان بلندپايه استان 
اصفهان، يك باب واحد آموزشي تحصيلي در مسكن مهر شهر جديد 

مجلسي به بهره برداري رسيد. 
با بهره برداري از يك واحد آموزش��ي تحصيلي در شهر جديد مجلسي، 
تعداد مدارس سايت مسكن مهر اين شهر جديد به دو باب رسيد.  معاون 
هماهنگي امور عمراني استاندار اصفهان در آئين بهره  برداري از اين واحد 
آموزشي كه به نام شهداي هسته اي نامگذاري شده، گفت: شهر جديد 
مجلس��ي به لحاظ ايجاد امكانات روبنايي وضعيت بسيار مطلوب تري 
نسبت به ديگر سايت هاي مسكن مهر استان اصفهان دارد.  محمدعلي 
طرفه با اشاره به اينكه ساخت 6 هزار واحد مسكن مهر در شهر مجلسي 
برنامه ريزي ش��ده كه از اين تعداد 3 هزار واحد به بهره برداري رسيده و 
يك هزار واحد نيز در آذرماه به بهره برداري خواهد رسيد، افزود: يكي از 
مهم ترين نيازهاي مسكن مهر، امكانات روبنايي نظير واحدهاي آموزشي 
است كه شركت عمران شهر جديد مجلسي فعاليت هاي مطلوبي در اين 
زمينه انجام داده است.  وي با بيان اينكه يكي از مهم ترين نيازهاي مسكن 
مهر در شهرهاي جديد ايجاد امكانات روبنايي در بخش آموزش و پرورش، 
بهداشت و امنيت است، تأكيد كرد: به دليل كمبود بودجه دستگاه هاي 
دولتي، شاهد عملكرد مطلوبي در اين زمينه نبوده ايم.  همچنين دراين 
مراسم مديرعامل شركت عمران شهر جديد مجلسي از كلنگ زني سه 
واحد آموزشي جديد در مسكن مهر اين شهر جديد جديد طي مهرماه 
امسال خبر داد.  محمدرضا احمدي با اش��اره به بهره برداري از مجتمع 
آموزشي تحصيلي شهداي هسته اي در سايت مسكن مهر شهر جديد 
مجلسي افزود: با توجه به برنامه ريزي براي ساخت 6 هزار واحد مسكن 
مهر در اين شهر جديد، ساخت دو واحد آموزشي از اسفندماه سال 89 آغاز 
شده كه يك واحد در بهمن ماه سال گذشته به بهره برداري رسيده و يك 
واحد نيز در شهريورماه امسال تحويل وزارت آموزش و پرورش شد.  وي 
گفت: براي ساخت اين دو باب مجتمع آموزشي 25 ميليارد ريال از محل 

اعتبارات شركت عمران شهر جديد مجلسي هزينه شده است. 

در بحث پروژه مهر و بازگش�ايي مدارس پنج كميته مشخص شد كه 
كميته ساماندهي نيروي انساني طبق ارزيابي كه ما در زمينه آموزشي 

در استان انجام داده ايم 7 هزار و 83 معلم نيازمند هستيم. 
مديركل آموزش و پرورش خوزستان با اعلام اين خبر گفت: اولين عامل 
در جهت افت آموزش��ي و عقب ماندگي آموزش و پرورش كمبود نيرو 

است و اين كمبود بايد توسط معلمين شاغل به كار تأمين شود. 
محمد تقي زاده ادامه داد: 97 درصد از مدارس ما در مناطق عشايري 
به شكل چند پايه در حال تدريس هستند و 4 هزار كلاس دوره ابتدايي 
ما به صورت چند پايه اي اداره مي شوند كه همين باعث افت تحصيلي 
در استان مي شود.  وي ادامه داد: كميته ساماندهي يكي از وظايف آن 
اجراي دوره هاي ضمن خدمت براي معلمين اس��ت كه امس��ال نيز با 
توجه به تغيير كتب كلاس هاي چهارم و هش��تم از كشور مدرسيني 
براي آموزش معلمان به استان اعزام شدند.  مديركل آموزش و پرورش 
خوزستان افزود: در استان خوزس��تان تقاضاي انتقال نيروي انساني 
به خارج از استان زياد است و امس��ال نيز ما در تابستان به نسبت سال 

گذشته آمار انتقال را كاهش داده ايم. 
  به دنبال مطالباتمان هستيم

اين مس��ئول در خصوص س��اماندهي نوآموزان گف��ت: اين موضوع 
مسئله اي است كه در طول تابستان اقدامات خوبي براي آن انجام شده 
و بايد پيش دبستاني براي همه بچه ها اجباري شود تا يك گام در جهت 
كيفي سازي آموزش در استان جلو برويم.  تقي زاده يادآور شد: كميته 
تأمين و تجهيز مدارس نيز با توجه به مش��كلات مالي كه در آموزش و 
پرورش داريم امسال هيچ كمكي به مدارس نداشته ايم و به لحاظ سرانه 
در طول دو سال گذشته 15 درصد پرداختي به مدارس داشته ايم.  وي 
ادامه داد: اي��ن 15 درصد پرداختي نيز مش��كل قطعي برق مدارس را 
هم برطرف نمي كند و طي جلس��ه با مديركل برق استان و مدير برق 
منطقه اي اهواز يك ميليارد و نيم هزينه برق مدارس اهواز بخشيده شد 

و هزينه برق سال جاري مدارس از اين پس محاسبه مي شود. 
تقي زاده اضافه كرد: در بحث هوشمندسازي مدارس نيز 720 ميليون 
تومان امكانات رايانه اي بين مدارس توزيع مي شود و اداره نوسازي نيز 

پروژه هاي نيمه تمام را در هفته دولت افتتاح كرده است. 
اين مسئول افزود: در كميته فرهنگ س��ازي و تبليغات نيز با ارتباطي 
كه با ائمه جمعه درخصوص مش��كلات آموزش و پرورش و همچنين 
برنامه هاي زنده صدا و س��يماي مركز خوزس��تان فعال بوده پيگيري 
دانش آموزان بازمان��ده از تحصيل و تهيه يك تقويم روزش��مار از 15 
ش��هريورماه تا پنج مهرماه ش��ده ايم.  تقي زاده اذعان داشت: به دنبال 
مطالب��ات 130 ميلي��ارد توماني آم��وزش و پرورش از ش��هرداري و 
دس��تگاه هاي اجرايي ديگر در اس��تان هستيم كه س��ال گذشته اين 
دستگاه ها هيچ هزينه اي به حساب آموزش و پرورش واريز نكردند.  وي 
متذكر شد: استفاده از سرباز معلم را بر اساس دستورالعمل خاص خود 
دنبال مي كنيم. سال گذشته در سراسر كشور سهميه جذب سرباز معلم 
كاهش يافت اما امسال 220 نفر سرباز معلم در استان جذب كرده ايم. 

تا چند س��ال قبل پنبه كاشته ش��ده در استان 
گلس��تان يكي از محصولات پرطرفدار در كشور 
و صادراتي بود كه به طور متوس��ط سالانه 110 
ميليون دلار درآمد ارزي نصيب كش��ور مي كرد 
و اين ميزان باعث ش��ده بود تا علاوه بر نيروهاي 
جوان جوياي كار در داخل اس��تان از استان هاي 
همجوار نيز براي كار به گلستان بيايند. همچنين 
وجود 37 كارخانه پنبه پاك كني س��بب ش��ده 
بود تا 53 ه��زار نفر در م��زارع و 3 ه��زار نفر در 
كارخانج��ات فعال ش��وند. اما از ده��ه 70 ورق 
برگشت و هزينه بالاي توليد در كنار نبود حمايت 
از اين محصول اس��تراتژيك موجب شد تا روزبه 
روز حجم كاش��ت پنبه كاهش يابد و جاي آن را 
ساير محصولات كشاورزي از جمله برنج بگيرد و 

اعتراض كارشناسان را در پي داشته باشد. 
حميد رضايي كارشناس ارش��د كشاورزي در اين 
خصوص مي گويد: محصول پنبه گلستان از لحاظ 
پاي��داري در توليد و مصرف حداق��ل آب و توجيه 
اقتصادي قابل دفاع است ولي در سال هاي گذشته 
بالا رفتن هزينه كشت، توجه به محصولات رقيب، 
از بين رفتن انگيزه توليد به دليل نامشخص بودن 
سياست هاي كلان در دولت ها، بالا بودن هزينه ها 
در مقايسه با ساير محصولات و عدم حمايت هاي 
يارانه اي لازم در مقايسه با س��اير كشورها و طول 
مدت زياد كاشت تا برداشت از جمله دلايلي است 
كه موجب شده كشت اين محصول كاهش شديد 
داش��ته باش��د.  رضايي در ادامه درخصوص علت 
سودمند بودن كش��ت پنبه اظهار مي دارد: كشت 
اين الياف باعث مي شود تا زمين ارزش غذايي خود 
را نه تنها از دست ندهد بلكه خاك را تقويت كند و 
در زمان آيش وقتي جاي آن گندم يا جو كشت شود 

محصول خوب و با كيفيت بالايي به دست آوريم. 
بررسي ها نشان مي دهد وضعيت خوب آب و هوايي و 
زمين هاي مرغوب در گلستان باعث شده تا بهترين 
محصول توليد ش��ود. محصول پنبه اس��تان هايي 
مثل گلس��تان و مازندران با طول ت��ار بالا، ظرافت 
مناسب، مقاومت و كش��ش و يكنواختي، به عنوان 
مرغوب ترين پنبه الياف متوس��ط كشور به كالايي 
كمياب تبديل ش��ده اس��ت. اما برخي مش��كلات 
باعث شده تا تمام اين مزيت ها به خاطر عدم صرفه 

اقتصادي توجيهي براي كشت نداشته باشد. 
  حمايت ها در سايه بي توجهي ها

همانطور كه بارها گفته شده يكي از مشكلات مهم 
كشاورزي در كشور استفاده از روش هاي سنتي 
است چرا كه اين روش ها هزينه ها را به شدت بالا 
مي برد و محصولي كه بايد با حداقل قيمت توليد 
شود بسيارگران توليد شده و ديگر مقرون به صرفه 
نيست. يكي از محصولات كشاورزي كه اين اصل 

برايش صدق مي كند پنبه است. طبق آمارها تنها 
30 درصد پنبه به صورت مكانيزه توليد مي شود. 
همچنين نبود صنايع تبديلي در محل باعث شده 
تا محصول به دست آمده از بين برود. از طرفي دور 
بودن محل كارخانه هاي تبديلي پنبه نيز موجب 
بالا رفتن هزينه حمل و نقل مي ش��ود. به عنوان 
مثال پنبه توليدي پس از برداش��ت براي تبديل 
شدن به نخ و پارچه بايد به ساير استان ها برود كه 

هيچ توجيه اقتصادي ندارد.  اصلاح بذر و ژنتيك 
يكي از مباحث مهمي است كه مورد توجه بسياري 
از كشورهاي صاحب كشاورزي نوين قرار دارد اما 
اين اصل در ايران كمتر م��ورد توجه قرار گرفته 
است و به همين خاطر با گذشت زمان روز به روز 
از كيفيت بذر به دست آمده كم مي شود و شاهد 

محصولي بي كيفيت وكم بازده هستيم. 
در حالي كه سياس��ت دولت ها حمايت از توليدات 
داخلي اس��ت و بارها رهبرمعظم انقلاب از همگان 
خواسته تا از توليد داخلي حمايت كنند اما واردات 
بي رويه اجناس و مواد اوليه خارجي ارزان و بي كيفيت 
چيني باعث شده تا توليدات داخلي از حمايت هاي 
جدي بي بهره بمانند. لذا حمايت از توليدات داخلي 
و در اختيار قراردادن تجهيزات و ملزوماتي كه هزينه 
توليد را به شدت كاهش مي دهد مي تواند كشاورزان 
را به كارشان ترغيب كند.  از ديگر مشكلات پنبه كاران 
كه بارها اعتراض آنها را در برداشته قيمت پايين خريد 
تضميني محصولاتشان از سوي دولت است. در حالي 
كه قيمت هر كيلو وش پنبه بايد 3 هزار و 500 تومان 
باشد دولت نرخ تضميني خريد را بين 2هزار و 200تا 
2 ه��زار و 400 تومان تعيين ك��رده كه هيچ صرفه 

اقتصادي ندارد. 
رحمت الله نوروزي عضو كميس��يون كشاورزي 
آب و منابع طبيعي مجلس ب��ا تأييد اين موضوع 
مي گويد: استان هاي گلستان و مازندران، فارس، 
خوزستان و خراسان شمالي از جمله قطب هاي 
پنبه در كشورند كه س��الانه حدود 65 تن توليد 
دارند و در ص��ورت حمايت ه��ا مي توانند توليد 
خود را ب��ه 120 تن در س��ال برس��انند تا بحث 
واردات براي هميشه تمام ش��ود.  نماينده مردم 
علي آبادكتول و كمالان ادامه مي دهد: دولت بايد 
براي خريد لوازم مدرن برداشت پنبه 70 درصد 
يارانه به كش��اورزان بدهد تا آنها بتوانند با خريد 
اين تجهيزات هزينه هاي خ��ود را كاهش داده و 

محصول باكيفيت تري توليد كنند. 
  بايد چاره اي انديشيد 

در حالي كه براي انجام هركار نيازمند برنامه هاي 
مدون هس��تيم ام��ا در خصوص اي��ن محصول 
استراتژيك برنامه مدوني وجود ندارد يا اگر دارد 
تاكنون اجرايي نش��ده است.  هش��ت سال پيش 
برخي از مسئولان گلستان به دنبال احياي پنبه 
بودند تا بتوانند سطح كشت آن را به 70 هزار هكتار 
برسانند و حتي طرح پنج س��اله اي در اين زمينه 
نوشته شد. در س��ال 86 در كميسيون كشاورزي 
مجلس هم پيگيري اين طرح انجام شد اما به دليل 
اينكه طي سال هاي گذش��ته وضعيت اقتصادي 
كش��ور مطلوب نبود اين طرح نتوانست اعتبارات 
لازم را كسب كند و اجرايي شود.  علي رضا جعفري 
مع��اون بهبود تولي��دات گياهي س��ازمان جهاد 
كشاورزي اس��تان گلس��تان با تأييد اين موضوع 
مي گويد: در حال حاضر طرح پنج ساله جديدي 
نوشته شده كه زمينه و پايه آن همان طرح قبلي 
اس��ت و با رويكرد جديدي كه دول��ت يازدهم در 
زمينه توس��عه كش��اورزي دارد اميدوار هستيم 
بتوانيم اين طرح را پس از مصوب شدن اجرا كنيم.  
جعفري با اشاره به جزئيات اين طرح مي گويد: در 
اين طرح مسائل بخش توليد، بازرگاني و فرآوري 
صنايع تبديلي، توسعه مكانيزاسيون، ورود ارقام با 
عملكرد بالا و زودرس، استقرار شبكه هاي مراقبت 
از پنبه و حمايت هاي فني و ترويج مورد توجه قرار 
گرفته است و در بخش بازرگاني نيز نظام مند كردن 
خريد پنبه و واردات و صادرات، تأمين صنايع مالي 
براي توليد كنندگان و صاحب��ان صنايع، ارتقاي 
تكنولوژي كارخانجات و ايج��اد صنايع تكميلي 
ريسندگي و بافندگي در استان را به دليل ارتقاي 
ارزش افزوده مورد توجه قرار داده ايم.  طبق نظر 
اكثر كارشناسان ايران كشوري است كه مي تواند 
در زمينه كشاورزي و كشت اكثر محصولات نه در 
منطقه بلكه در دنيا حرف هايي براي گفتن داشته 
باشد به شرطي كه از روش هاي سنتي دل كنده 
و با شيوه هاي نوين به اين امر بپردازد و دولت نيز 

حمايت ويژه اي از آن داشته باشد. 

افزايش 300 درصدي گردشگران خارجي در فارس 
»با امنيت خوبي كه در اين اس�تان وجود 

خبرنگارجوان
  فارس

دارد، ورود گردش�گران خارج�ي در 
چهارماهه نخست س�ال جاري به نسبت 
مدت مشابه سال گذشته حدود 300 درصدي رشد داشته اما لازم است 

تلاش كنيم امنيت را در اين استان برجسته تر كنيم.« 
 سردار احمدعلي گودرزي فرمانده انتظامي فارس با عنوان كردن مطلب 
فوق گفت: حضور مؤثر يگان ويژه در اجراي طرح هاي امنيت اخلاقي در 
استان فارس قابل تقدير است و بايد قدردان فرصت طلايي كه خداوند 
براي خدمت كردن به مردم به ما عنايت كرده باشيم و با ايجاد امنيت، 
 خالق لحظات شيرين براي شهروندان باشيم.  وي ادامه داد: امروز كشور 
ما امن ترين كشور منطقه محس��وب مي شود و دشمنان در رسيدن به 
نيت پليس خود ناكام مانده اند، اما لازم است ضمن هوشياري، مراقب 
تهديدها باشيم. با اين حال و با توجه به امنيت و آرامشي كه در فارس 
حاكم اس��ت ورود گردش��گران خارجي تا حدود 300درصد در مدت 
چهارماهه ابتدايي سال در مقايسه با سال قبل افزايش داشته اما لازم 

است تلاش كنيم امنيت را در اين استان برجسته تر كنيم. 

احداث پارك جنگلي در ميرجاوه      
با توجه به اينكه قسمتي از شهرستان 

خبرنگارجوان
   سيستان و بلوچستان

مرزي ميرجاوه در معرض شن هاي 
روان ق�رار دا رد مي طلب�د كه خود 
مردم در اين خصوص تلاش كنند  و وسيله سنتي براي شن هاي روان 
را تغيير دهند و منابع طبيع�ي هم باتمام توان با هم�كاري مردم در 

راستاي گسترش پوشش گياهي اين مناطق اقدام مي كند. 
مديركل منابع طبيعي سيستان و بلوچستان با عنوان كردن مطلب فوق 
و با اشاره به اينكه براي توس��عه فضاي سبز، پارك جنگلي در قسمتي از 
شهرستان ميرجاوه احداث مي شود، گفت: قرار شد با شناسايي منطقه اي 
از اراضي ملي بتوانيم پارك جنگلي را در قسمتي از شهرستان ميرجاوه 
احداث كنيم تا مردم هم بتوانند استفاده كنند و هم به توسعه فضاي سبز 
كمك كرده باشيم.  محمدنبي ياري با بيان اينكه ما بايد كانون شن هاي 
روان را پيدا كنيم، افزود: در بحث آبخيزداري، شهرستان ميرجاوه داراي 
روان آب هاي بسيار زيادي است كه از تفتان سرچشمه مي گيرند و در هنگام 
بارندگي ايجاد مي شوند كه اميدواريم با همكاري فرمانداري و دستگاه هاي 
اجرايي بتوانيم اين روان آب ها را مهار كرده و كنترل كنيم.  وي گفت: بايد 
بتوانيم چند منظوره از اين آب ها استفاده كنيم، مي توانيم در بالادست 
كشاورزي مناسبي را ايجاد كرده و سفره هاي زيرزميني را پرآب كنيم، با 
توجه به اينكه به مرز هم نزديك هستيم بايد آب را كنترل كنيم و در اختيار 
بهره برداران و كشاورزان قرار دهيم.  در همين رابطه محمد ميهني فرماندار 
ميرجاوه نيز خواستار تأمين نيروي انساني اداره منابع طبيعي و ارتقاي اين 
اداره شد و احداث پارك جنگلي در حاشيه شهر ميرجاوه و افزايش فضاي 

سبز را از ديگر خواسته هاي مردم منطقه عنوان كرد.

زنجان به دنبال كشاورزي تجاري      
 اس�تان زنجان در توليد انواع محصولات 

خبرنگارجوان
        زنجان

كشاورزي به عنوان يك استان پايلوت در 
سطح كش�ورمان مطرح اس�ت و در حال 

حاضر 60 نوع محصول كشاورزي در اين استان توليد مي شود. 
معاون برنامه ريزي جهاد كشاورزي استان زنجان با عنوان كردن خبر فوق 
و با تأكيد بر كيفيت بالاي محصولات كشاورزي توليد شده در اين استان 
گفت: به لحاظ توليد محصولات كشاورزي باكيفيت، زنجان به عنوان يك 
استان برتر در سطح كشور شناخته مي شود.  جواد تاراسي تصريح كرد: 
توليد 60 نوع محصول كشاورزي در زنجان كه مي توان گفت همگي از نظر 
كيفي در سطح مطلوبي قرار دارند مي تواند جايگاه اين استان را در زمينه 
صادرات محصولات كشاورزي ارتقا دهد.  اين مسئول تأكيد كرد: بايد در 
زمينه صادرات محصولات كشاورزي در استان زنجان بيش از پيش تلاش 
شود و با انجام اقداماتي زمينه صادرات را فراهم كرد.  تاراسي با تأكيد بر 
لزوم انجام اقدامات ترويجي در زمينه توليدات كشاورزي استان زنجان 
گفت: بايد تلاش كرد تا پاي كشورهايي كه خواهان محصول سالم هستند 
به زنجان باز شود.  وي خاطرنشان كرد: تلاش مسئولان در راستاي افزايش 
صادرات محصولات كش��اورزي س��بب دلگرمي توليدكنندگان بخش 
كشاورزي در استان زنجان ش��ده و در نهايت با افزايش صادرات درآمد 
بهره برداران افزايش مي يابد.   وي هدف نهايي جهاد كش��اورزي استان 

زنجان را تبديل كشاورزي سنتي به كشاورزي تجاري دانست. 

بازيافت نخاله هاي ساختماني در كرج       
مدي�ركل محيط زيس�ت اس�تان البرز از 

خبرنگارجوان
        البرز

برنامه ريزي براي ساخت واحد توليد مصالح 
از نخاله هاي ساختماني كرج خبر داد. 

حسين محمدي با بيان اينكه به علت رونق ساخت و ساز ساختمان در كرج 
اين شهر به لحاظ سرانه  توليد مصالح ساختماني در رتبه  اول كشور قرار دارد، 
گفت: روزانه 10 هزار تن نخاله از تخريب بافت هاي فرسوده در كرج توليد 
مي شود و در محل تخليه  نخاله هاي ساختماني حصار تخليه مي شود.  وي 
افزود: اين محل قدمتي 40 ساله دارد و حجم عظيم نخاله هاي تخليه شده 
در اين محل همه  دره هاي اين منطقه را پوشانده و به تپه تبديل كرده است.  
محمدي با بيان اينكه در نظر داريم با سرمايه گذاري 100 ميليارد توماني و 
با بهره گيري از تكنولوژي كشور چين يك واحد بازيافت نخاله  ساختماني در 
اين محل احداث كنيم تا بدين ترتيب 30 درصد نخاله توليدي كرج بازيافت 
و به مصالح ساختماني تبديل شوند، افزود: طرح ديگري كه در دستور كار 
قرار دارد، مكان يابي محل جديد تخليه  نخاله با همكاري شهرداري، امور آب 
و منابع طبيعي است تا نخاله جديدي به محل تخليه حصار اضافه نشده و به 

مرور زمان همه  نخاله هاي موجود بازيافت شود. 

راه اندازي پست برق لردگان          
مديرعامل شركت توزيع نيروي برق 

خبرنگارجوان
   چهارمحال و بختياري

استان چهارمحال و بختياري با بيان 
اينكه پروژه هاي مختلفي در زمينه 
توسعه شبكه هاي برق در دست اجراست بر تأمين اعتبار و تسريع 

در راه اندازي پست برق 400 شهرستان لردگان تأكيد كرد. 
سيد روزبه هاش��مي دهكردي با اش��اره به پيگيري هاي صورت گرفته 
براي راه اندازي پست برق 400 لردگان گفت: همه تلاش خود را به كار 
مي گيريم تا با تأمين اعتبارات مورد نياز شاهد عملياتي شدن راه اندازي 
پست برق باشيم.  وي افزود: داش��تن يك شبكه برق پايدار و مطمئن از 
اهميت بسيار زيادي برخوردار اس��ت و برنامه ريزي هاي ما در راستاي 
داش��تن برق پايدار و مطمئن در شهرس��تان لردگان است.  مديرعامل 
شركت توزيع نيروي برق چهارمحال و بختياري همچنين در بازديد از 
پيشرفت خط دومداره جديدالاحداث لردگان به فلارد و نيروگاه 5مگاواتي 

سندگان فلارد خواستار تكميل هرچه زودتر اين پروژه ها شد. 

محمدرضا سوري
   گزارش

خوزستان 7هزار معلم مي خواهد  احداث 3 مدرسه جديد در شهر مجلسي

در بسياري از استان هاي كشور پنبه كش�ت مي شود ولي گلستان از 
ديرباز به خاطر شرايط مناس�ب و خوب براي كشت بهترين نوع پنبه 
جهان، به سرزمين طلاي سپيد مشهور بوده به طوري كه طي دهه هاي 
30 و40 جزو صادركنندگان مهم پنبه در جهان به ش�مار مي رفت. اما 
در چند سال اخير به خاطر مش�كلات مختلف از جمله خرده مالكي، 
عقب ماندگي مكانيزاس�يون، رشد نامتناس�ب قيمت پنبه در مقابل 

افزايش قيمت نهاده ها و خدمات، عدم پرداخت يارانه به توليدكنندگان 
و صاحبان صناي�ع، بي توجهي ب�ه تكنول�وژي بذر پنبه، ع�دم نگاه 
دولتمردان كشور به پنبه به عنوان گياه استراتژيك، نبود نظام كشت و 
ساز وكار حمايتي در بازرگاني و خريد تضميني و بالاخره پراكنده بودن 
برنامه ها و عدم استفاده از امكانات و ظرفيت هاي بالقوه موجود در كشور، 
اين محصول ارزشمند را با فراز و نشيب هاي زيادي روبه رو كرده است. 

اختصاص اعتبار براي صيانت از جنگل هاي سمنان    
رئيس اداره جنگل و جنگلكاري استان سمنان از اختصاص10 ميليارد 

خبرنگارجوان
   سمنان

ريال ب�راي اج�راي طرح صيان�ت از جنگل هاي اس�تان س�منان در 
سال جاري خبر داد. 

بهزاد گلابيان گفت: در راستاي حفظ و صيانت از جنگل هاي مناطق ايران � توراني استان سمنان امسال 
بي��ش از 10 ميليارد ريال به اي��ن طرح اختصاص 
داده شده است.  وي افزود: پروژه هاي طرح صيانت 
از جنگل ها ش��امل جنگلكاري، نگه��داري و قرق 
مناطق احيا شده، پيشگيري و كنترل بيماري هاي 
جنگلي، ايجاد كمربند حفاظتي، جايگزيني سوخت 
فسيلي به جاي هيزم، گشت و مراقبت و كنترل دام 
مي باشد.  رئيس اداره جنگل و جنگلكاري سمنان 
با بيان اينكه در جنگل هاي ايران - توراني اس��تان 
كه شامل گونه هايي مانند ارس، زرشك، بادام و بنه 
مي باشد، اين طرح اجرا خواهد شد، گفت: در صورت 
تأمين اعتبار اين طرح و اجراي آن علاوه بر احياي 
جنگل هاي سوخته شده در اثر آتش سوزي، مي توان 

مبارزه با آفت ارس واش را گسترش داد.  گلابيان با بيان اينكه خشكسالي هاي اخير باعث گسترش گياه 
نيمه انگل ارس واش در جنگل هاي ارس استان ش��ده است و اين جنگل ها نيز مانند جنگل هاي بلوط 
زاگرس و جنگل هاي شمشاد شمال در معرض خطرند اما تاكنون اقدامات انجام شده در اين خصوص كافي 
نبوده و اين آفت رو به گسترش است، افزود: توجه بيشتر مسئولان سازمان جنگل ها، مراتع و آبخيزداري 

كشور و استان سمنان به اين امر مي تواند از گسترش آلودگي به درختان سالم جلوگيري نمايد. 

افزايش حضور نخبگان در صنايع بوشهر
حجم عظيم سرمايه گذاري در پارس جنوبي و توسعه صنعتي بي نظيري كه 

خبرنگار جوان
    بوشهر

در اين منطقه صورت گرفته فرصتي اس�ت كه بايد با اس�تفاده از توان و 
ظرفيت نخبگان به شكوفايي علمي و اقتصادي استان بوشهر منجر شود. 
رئيس بنياد نخبگان استان بوش��هر با بيان اين مطلب گفت: با وجود توسعه صنعتي بوشهر اشتغال 
25/8 درصدي در حوزه صنعت زيبنده اس��تان 
نيست:  رحيم قاسميه بالندگي هر كشور را بسته به 
به كارگيري و مش��اركت نخبگان آن دانس��ت و 
افزود: فرصت هاي ايجاد شده در اثر سرمايه گذاري 
در پارس جنوبي براي استان بوشهر در سه حوزه 
طراحي و ساخت تجهيزات، توسعه نيروي انساني 
و اش��تغال و كمك هاي مالي قاب��ل بهره برداري 
است، اما متأسفانه كمترين س��طحي كه در آن 
از ظرفيت هاي استان اس��تفاده مي شود طراحي 
و ساخت تجهيزات است.  قاسميه به توسعه 28 
فاز در پارس جنوبي اشاره كرد و گفت: با پيشرفت 
چشمگير در حوزه نفت و گاز استان ما بايد كاملًا 
صنعتي باشد ولي بر اساس آخرين آمار 57 درصد حجم فعاليت هاي اقتصادي در استان به فعاليت هاي 
خدماتي متمركز شده است، در صورتي كه متوسط كش��وري در اين حوزه 47 درصد است.  رئيس 
بنياد نخبگان استان بوشهر ادامه داد: آمار رسمي اشتغال صنعتي در استان ما 25/8 درصد اعلام شده 
كه با پيشرفت هاي صنعتي و وجود شركت هاي پتروشيمي و پالايشگاه هاي گاز خيلي عجيب است 

كه در اين حوزه پيشرفتي نداشته ايم. 


